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Protokół Nr XXXIV/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 5 września 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 14 radnych, co według Wiceprzewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radny nieobecny: 

Łukasz Kamerduła. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy Bobrowice 

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Pietrucha – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Bobrowicach 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania 

członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bobrowice. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie Komisji Skarg, wniosków  

i petycji.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników na okres kadencji w latach 

2024-2027. 

a) Przedstawienie opinii zespołu opiniującego. 

b) Wybór ławnika – głosowanie tajne. 

c) Głosowanie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

12. Interpelacje i zapytania radnych. 

13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zamknięcie obrad XXXIV sesji Rady Gminy. 
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Ad 1. 

Otwarcia XXXIV sesji o godz. 9:00 dokonał Wiceprzewodniczący Andrzej 

Grudziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Wiceprzewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego 13 głosami „za”, 1 „wstrzymującym się” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXIII/23 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 27 czerwca 2023 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 1 „przeciw”, 2 „wstrzymujące się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Z powodu nieobecności Przewodniczącego Rady informacji nie przedstawiono. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Grudziński udzielił głosu Panu Mirosławowi Pietrucha, 

który poinformował, że z dniem 1 września objął funkcję dyrektora Gminnego Ośrodka 

Kultury i Sportu w Bobrowicach. Dodał, że chciałby wspólnie z radnymi opracować plan 

działań i ma nadzieję, że będzie zapraszany na sesję. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania  

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Bobrowice. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w składzie Komisji Skarg, 

wniosków i petycji.  

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz wyjaśniła, że minimalny skład komisji wynosi trzech radnych, a obecnie jest 

dwóch, zatem skład powinien być w tym momencie powiększony o jedną osobę. 

Przypomniała, że radny może być członkiem najwyżej dwóch komisji. 

Radny Łukasz Sergiel zgłosił kandydaturę radnego Jacka Gąszczaka, który wyraził zgodę  

oraz kandydaturę radnego Jakuba Leśko, który nie wyraził zgody na kandydowanie. 
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Radny Łukasz Dudzic nawiązując do pisma Wojewody uznał, że radny Andrzej Grudziński 

nie powinien prowadzić dzisiejszej sesji, ponieważ nie został jeszcze odwołany z funkcji 

członka Komisji Skarg, wniosków i petycji. 

Radny Andrzej Grudziński poinformował, że złożył rezygnację z dniem 21.08.2023 r. 

Sekretarz wyjaśniła, że uchwała ma charakter deklaratoryjny, a oświadczenie woli zostało 

złożone wcześniej. 

Radny Łukasz Dudzic zapytał co w sytuacji, gdy rada nie podejmie uchwały w sprawie 

odwołania radnego. 

Sekretarz wyjaśniła, że to rada podejmuje uchwały i ma prawo jej nie podjąć, natomiast radny 

złożył rezygnację i nie jest już członkiem komisji. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 10 głosami „za”,  

4 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania 

kandydatów na ławników. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję.  

Sekretarz poinformowała, że kandydat był już ławnikiem i złożył kandydaturę na kolejną 

kadencję. 

Radny Jarosław Miś uznał, że kandydat powinien pojawić się na sesji, ponieważ nie każdy 

wie kim jest, a taka osoba powinna być znana w środowisku, mieć dobrą opinię i wzbudzać 

zaufanie. 

Sekretarz wyjaśniła, że ustawa określa kryteria, które ten kandydat spełnia. Powołuje się 

komisje, żeby sprawdziła wszystkie kryteria. Dodała, że głosowanie jest tajne i radni mogą 

nie przyjąć kandydatury. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że kandydat został zgłoszony przez Stowarzyszenie 

Komendantów Policji Polskiej i pełnił już funkcję ławnika, więc ma doświadczenie. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że też nie zna nowego dyrektora GOKiS, a musi się zgodzić  

z wyborem komisji.  

Radny Marcin Jagodziński zgłosił na członka zespołu kandydaturę radnego Jarosława Misia. 

Radny Jarosław Miś zgłosił kandydaturę na członka zespołu radnego Marcina 

Jagodzińskiego. 

Radny Andrzej Grudziński zgłosił kandydaturę na członka zespołu radnego Łukasza 

Kowalewskiego. 

Wszyscy radni wyrazili zgodę. 

 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,  

1 „wstrzymującym się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

O godz. 9:30 ogłoszono przerwę w celu ukonstytuowania się komisji i sporządzenia opinii  

o kandydacie na ławnika. Obrady wznowiono o godz. 9:45. 

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru ławników na okres kadencji w latach 2024-

2027. 

a) Przedstawienie opinii zespołu opiniującego. 
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Skład zespołu: Łukasz Kowalewski – przewodniczący, Marcin Jagodziński – zastępca 

przewodniczącego, Jarosław Miś – członek. Przewodniczący zespołu radny Łukasz 

Kowalewski przedstawił opinię o kandydacie na ławnika. 

Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

b) Wybór ławnika – głosowanie tajne. 

W wyniku glosowania kandydatura na ławnika została przyjęta 13 głosami „za”,  

1 „wstrzymującym się”. 

c) Głosowanie uchwały. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 14 głosami „za”.        

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję.  

Skarbnik przedstawiła zmiany informując, że dochody ogółem zmniejszono o kwotę 

3.109.435,97 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o kwotę 63.867,44 zł, a dochody 

majątkowe zmniejszono o kwotę 3.173.303,41 zł. Natomiast wydatki ogółem zmniejszono  

o kwotę 3.109.435,97 zł, z czego wydatki bieżące zmniejszono o kwotę 114.725,31 zł,  

a wydatki majątkowe zmniejszono o kwotę 2.994.710,66 zł. Poinformowała, że dokonano 

zmian w zakresie takich przedsięwzięć jak budowa lokalnej oczyszczalni ścieków wraz  

z kanalizacją w m. Wełmice, wykonanie otworu studziennego wraz obudową na potrzeby 

ujęcia wód podziemnych w m. Dychów, budowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

Bronków-Kołatka, modernizacja i rozbudowa sieci, wdrożenie nowoczesnego systemu oceny 

stanu sieci, budowa przedszkola ze żłobkiem w Bobrowicach etap I, rozbudowa sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie Gminy Bobrowice oraz modernizacja oświetlenia 

ulicznego na terenie Gminy Bobrowice.  

 

Radny Andrzej Grudziński zapytał z czego wynika zmniejszenie dochodów o kwotę 3 mln zł. 

Wójt wyjaśnił, że zmniejszenie wynika z harmonogramu praz budowy żłobka, gdzie część 

płatności nastąpi w tym roku a część w 2024 r. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że w tym roku planowano większą kwotę. 

Wójt potwierdził i wyjaśnił, że po przedstawieniu przez wykonawcę wyceny kosztów 

rozłożono środki. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”,  

2 „wstrzymującymi się”.                            

       Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. 

Skarbnik przedstawiła autopoprawkę, informując że dokonuje się zmian w budżecie  

w związku ze złożonym wnioskiem sołectwa Wełmice o zmianę planu wydatków funduszu 

sołeckiego oraz w związku ze złożonym wnioskiem o wsparcie finansowe zadania 

„Doposażenie Komendy Powiatowej w środki ochrony indywidualnej dla ratowników 

biorących udział w działaniach ratowniczo-gaśniczych”. Następnie odczytała zmiany 

wynikające z uchwały. 
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Radny Marcin Jagodziński zapytał o zwiększenie o kwotę 495.000 zł w dziale 400 

dotyczącym energii.  

Skarbnik wyjaśniła, że do przetargu przystąpiło ponad 20 wykonawców i wstępnie  

w budżecie zabezpiecza się najniższą ofertę. 

Wójt dodał, że wpłynęły 22 oferty na wykonanie paneli fotowoltaicznych na obiektach 

wodociągowych i kanalizacyjnych.  

Radny Marcin Jagodziński zapytał ile zabezpieczono środków przed przetargiem. 

Wójt poinformował, że z kosztorysu wstępnego wynikała kwota ok. 900.000 zł, natomiast 

ponad 400.000 było już wcześniej zabezpieczone. 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że zabezpieczono tylko 400.000 zł wiedząc, że 

potrzebne jest 900.000 zł i zapytał dlaczego tego nie zrobiono na sesji w czerwcu. 

Wójt wyjaśnił, że dopiero po sesji wpłynął program funkcjonalno-użytkowy i nie mógł tego 

wcześniej zrobić. Dodał, że środki te pochodzą z 15 % które trzeba przeznaczyć na energię.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że środki pochodzące ze zwrotu z funduszu sołeckiego 

powinny trafić proporcjonalnie do każdego sołectwa, a nie tylko do jednego na remont drogi. 

Następnie zapytał o niewykorzystaną dotację w kwocie 10.000 zł przeniesioną na utwardzenie 

drogi. 

Skarbnik wyjaśniła, że środki pochodzą z dotacji na dofinansowanie do piecy i wiadomo już, 

że nie zostaną wykorzystane. 

Wójt dodał, że sołectwa otrzymały środki na początku roku, a zwrot jest refundacją kosztów 

poniesionych z budżetu gminy na fundusz sołecki. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o pozostałe środki z dofinansowania w kwocie 55.141,39 

zł w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

Wójt wyjaśnił, że środki te pochodzą z puli RFIL, które można przeznaczyć na dowolny cel. 

Radny Marcin Jagodziński przypomniał, że radzie przedstawiono wcześniej, że środki te 

zostaną przeznaczone na oświetlenie.  

Wójt wyjaśnił, że część z tych środków została wykorzystana na budowę oświetlenia. 

Skarbnik wyjaśniła, że środki, które otrzymała gmina w 2021 r. to kwota 1.932.511,00 zł,  

z czego 1 mln zł to środki, które były przeznaczone na zadania związane z kanalizacją. 

Pozostała kwota 932.511,00 zł może zostać przeznaczona na dowolne cele, stąd część została 

wykorzystana na oświetlenie, a część niewykorzystana została przeznaczona na fotowoltaikę.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że przenosi się środki na fotowoltaikę, gdzie nie ma 

oświetlenia w części gminy.  

Wójt wyjaśnił, że za tą kwotę niewiele da się wykonać oświetlenia, natomiast inwestycja  

w fotowoltaikę da oszczędności ok. 200.000 zł rocznie.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że Wójt nie widzi problemu i złożył wnioski  

o dofinansowanie na remizę OSP oraz remont sali gimnastycznej, a mieszkańcy widzą, że jest 

ciemno.  

Wójt wyjaśnił, że nie złożył wniosku o dofinansowanie oświetlenia, ponieważ infrastruktura 

oświetleniowa została wyłączona z programu. Dodał, że jest nowy program „Doświetlamy 

Polskę”, ale dotyczy tylko modernizacji oświetlenia. Następnie zaproponował radnym 

spotkanie w sprawie oświetlenia i podkreślił, że nadal podtrzymuje swoje stanowisko, że nie 

może inwestować w majątek ENEA, dopóki nie pojawi się taka możliwość. Dodał, że po 

15.09. po spotkaniu OPOS przedstawi dalsze informacje.  

Radny Łukasz Dudzic odczytał kilka artykułów ze strony ENEA, gdzie wspólnie z gminami 

zmodernizowano oświetlenie. Następnie oznajmił, że mieszkańcy nie mogą płacić za Wójta 

niepewność. Podkreślił, że to Wójt ma problem, a nie inne gminy i samorządy. Następnie 

zapytał co wpłynęło na zmianę decyzji Wójta w sprawie utwardzania dróg płytami, że był 

przeciwny, a teraz zrobi taką drogę w Janiszowicach. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o którą drogę chodzi.  

Wójt wyjaśnił, że jest to pierwsza droga za zatoczką przystankową.  
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W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 9 głosami „za”,  

5 „wstrzymującymi się”. 

       Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że na sesji nie wpłynęły żadne interpelacje. 

 

Ad 13. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że nie otrzymał informacji o nieudzielonych 

odpowiedziach. 

 

Ad 14. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radny Łukasz Dudzic poruszył temat złego stanu wód gruntowych w Bronkowie oraz zapytał 

czy Wójt wie o zakwicie sinic w jeziorze Piaszno. Zapytał również czy Wójt wystąpił do 

urzędów o zbadanie jakości wody w Bobrze i jakie podejmuje działania, żeby wody w gminie 

zaczęły się odnawiać, a nie wysychać. Następnie oznajmił, że od ok. dwóch lat do tej pory nie 

otrzymał na maila analizy ryzyka dotyczącej ujęć wody w gminie. 

Wójt wyjaśnił, że nie odpowiada za stan wody w studniach, ale żeby poprawić jej jakość 

rozbudowuje kanalizację w Bronkowie. Odnośnie wody w jeziorze poinformował, że nie 

otrzymał żadnych informacji, ale sprawdzi ten temat. W sprawie podjętych działań 

poinformował, że są zabezpieczone środki na opracowanie retencji w powiecie. Natomiast 

odpowiedzi na pozostałe pytania radnego udzieli na piśmie. Następnie zapytał od kiedy radny 

wie o problemie na jeziorze w Bronkowi i dlaczego tego nie zgłosił do urzędu. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że od kilku dni zgłasza problem do odpowiednich instytucji. 

Wójt oznajmił, że celem radnego jest nie informowanie go, a potem publiczne rozliczanie 

przed kamerami. 

Radny Łukasz Dudzic stwierdził, że urząd i tak nic by nie zrobił, dlatego sam zgłosił problem 

do instytucji. 

Wójt zwrócił się o z prośbą o zgłaszanie takich zdarzeń. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że zgłasza problemy w różny sposób np. pracownikom 

urzędu albo na sesji, a następnie zapytał co urząd zrobił w sprawie jego zgłoszeń dotyczących 

uszkodzenia korzeni drzew w Kukadle i przy stadionie w Bobrowicach, złego stanu wody  

w rzece Bóbr czy też problemu wysychaniu jezior.   

 

Radny Lucjan Tracz poruszył temat celowości wprowadzenia zmiany organizacji ruchu na 

drodze do ośrodka zdrowia i braku możliwości postoju samochodów wzdłuż tej drogi. 

Wójt wyjaśnił, że w związku z trwającą budową żłobka i przedszkola, przez parkujące przy 

drodze samochody utrudniony jest dostęp ciężkiego sprzętu do budowy. Zmiana organizacji 

jest tymczasowa, a nowy parking został wyznaczony i oznakowany przy stacji PKP. 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że na drodze występuje ograniczenie do 10 ton. 

Wójt dodał, że pod znakiem jest również informacja, że ograniczenie nie dotyczy 

zaopatrzenia, ponieważ jest to jedyna możliwość dostarczenia materiałów budowlanych.  

Radny Lucjan Tracz podkreślił, że jest tam również przepust i obawia się, że się zawali, dodał 

również że zniknął znak ograniczenia tonażu przy przepuście. 
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Radny Łukasz Dudzic zapytał czy wystąpiono z wnioskiem do Nadleśnictwa o możliwość 

korzystania z drogi leśnej. 

Wójt poinformował, że ze względu na długość procedury oraz wysokie koszty nie 

wystąpiono. 

Radny Lucjan Tracz poprosił o dokumentację związaną ze zmianą organizacji ruchu. 

Wójt poinformował, że dokumentacja znajduje się w urzędzie, a także została wysłana 

również do odpowiednich instytucji. 

 

Radny Marcin Jagodziński oznajmił, że zbliża się jesienna pogoda, wtedy droga się 

rozmięknie i trudno będzie osobom starszym dotrzeć do ośrodka. Zapytał czy gmina zadba  

o drogę i zabezpieczy ją przed skutkami zimy oraz o to, od kiedy było wiadomo o terminie 

rozpoczęcia  budowy żłobka.  

Wójt wyjaśnił, że za utrzymanie drogi odpowiada jego zarządca bądź mieszkańcy i nie ma tu 

możliwości działania ze strony gminy. Dodał, że na pewno rodziny osób starszych zapewnią  

bezpieczne dojście do ośrodka. Natomiast termin rozpoczęcia budowy żłobka znany był  

w kwietniu.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że już wtedy trzeba było zacząć rozmowy dotyczące 

przejazdu. 

Wójt poinformował, że w pierwszej kolejności była skierowana prośba do mieszkańców, ale 

to nie przyniosło skutku, więc nie było wyjścia i trzeba było zmienić organizację ruchu. 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się o informację czy droga od stacji kolejowej w kierunku 

budowy żłobka została dopuszczona do ruchu oraz zapytał kiedy zostaną naprawione 

przepusty, ponieważ stoi tam woda.  

Wójt zwrócił się o szczegóły na piśmie. 

Radny Lucjan Tracz po zapoznaniu się z dokumentacją poinformował, że droga została 

wyłączona do listopada 2024 r. i zapytał o mieszkańców i rolników oraz o wytrzymałość 

przepustów. Następnie wskazał, że za budynkiem ośrodka jest duży plac i złożył wniosek  

o przeanalizowanie możliwości wykonania parkingu. 

 

Radny Łukasz Dudzic po zapoznaniu się z regulaminem Lasów Państwowych dotyczącym 

korzystania z drogi zapytał, skąd Wójt powziął informację, że procedura jest długa,  

a następnie złożył wniosek o wystąpienie do Lasów Państwowych z wnioskiem  

o udostępnienie drogi. 

Wójt wyjaśnił, że otrzymał taką informację, ale nie jest w stanie wskazać źródła. Dodał, że 

stan drogi leśnej nie pozwala na przejazd transportu ciężkiego. 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że jest to nieudolność Wójta w działaniu i zwrócił się  

z wnioskiem o przedłożenie ekspertyzy zakazującej przejazd drogą leśną oraz kosztorys 

remontu ulicy kolejowej. 

Wójt przyznał, że się pomylił co do procedury i dodał, że czasem gołym okiem widać, że 

teren drogi leśnej jest grząski i nie potrzeba na to ekspertyzy.  

 

Radna Anna Hałupka zapytała na jakim etapie są lampy w Barłogach. 

Wójt poinformował, że pierwszy słup już stoi, a na dniach sprawa zostanie zakończona. 

 

Radny Jakub Leśko odniósł się do wniosku OSP Strużka złożonego na ostatniej sesji oraz 

wypowiedzi Pana Piotra Radziona i wyjaśnił, że nie wymyślił sobie stwierdzenia, że strażacy 

z OSP Strużka uważają, że samochód jest nie potrzebny, bo takie słowa do niego dotarły. 
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Poinformował, że OSP Bobrowice chciało przekazać samochód dla OSP Strużka, ale nie 

chcieli. Następnie przytoczył stwierdzenie, że OSP Bobrowice dostało ogromne wsparcie  

z budżetu gminy w kwocie 150.000 zł, gdzie OSP Strużka również otrzymało wsparcie  

w kwocie 120.000 zł. Dalej przytoczył stwierdzenie, że „ochotnicy gorszego sortu zostali 

ukarani” i oznajmił, że nie wie dlaczego tak się poczuli. Wyjaśnił, że radni nie mieli czasu, 

żeby się zastanowić skąd wziąć środki, a można było tego uniknąć. Uznał, że strażacy z OSP 

Strużka powinni zrobić dwie listy poparcia jedną na zakup samochodu, a drugą na zakup 

samochodu ze środków oświaty. 

Następnie zgłosił wniosek o postawienie znaku ustąp pierwszeństwa przejazdu przy 

wyjeździe z dogi gruntowej od strony 3 tamy na drogę asfaltową oraz wystąpienie  

z wnioskiem do ZDW o ustawienie barierek na łuku przy chodniku na wysokości kaplicy. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył temat złożonego wniosku na budowę oczyszczalni 

ścieków w południowej części gminy i zapytał jakie miejscowości ma objąć oraz dlaczego od 

trzech lat nie wykoszono rowów. Poinformował, również że mieszkańcy Kukadła sygnalizują 

konieczność naprawy oświetlenia.  

Wójt poinformował, że złożono dwa wnioski o dofinansowanie budowy oczyszczalni ścieków 

na działce w kierunku Chojnowa na kwotę 8 mln zł - I etap oraz 26 mln zł - II etap, który 

zakłada przyłączenie Bobrowic oraz pobliskich miejscowości. Dodał, że rowy były koszone. 

Radny Marcin Jagodziński zapytał czy lokalizacja oczyszczalni była konsultowana  

z mieszkańcami oraz którędy będą odprowadzane popłuczyny. 

Wójt poinformował, że we wniosku nie została wskazana lokalizacja, dlatego można ją 

każdym momencie zmienić, natomiast popłuczyny będą odprowadzone do rzeczki,  

a następnie do rzeki Bóbr. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że wiele razy prosił o sprawdzenie możliwości modernizacji 

oczyszczalni w Dychowie jako centralnej, a także uznał, że planowana oczyszczalnia jest za 

blisko ujęcia wody. Następnie poinformował, że droga w stronę Kołatki jest drogą spacerową 

i została naprawiona przy użyciu śmierdzących odpadów. Przypomniał również, że Wójt na 

początku 2019 r. obiecał, że nie zmieni przeznaczenia małej sali gimnastycznej i oznajmił, że 

czuje się oszukany. Poinformował, że dalej nie otrzymał dokumentacji dotyczącej remontu 

szatni. Dodał, że dochodzą do niego również informacje, że na remont kuchni w szkole  

w Bobrowicach zabrakło środków.  

Wójt odnośnie drogi poinformował, że wykonawca został pisemnie wezwany do usunięcia 

odpadów. W sprawie zmiany przeznaczenia sali gimnastycznej wyjaśnił, że były 

przeprowadzone konsultacje z dyrekcją szkoły i biblioteki oraz nauczycielami  

i pracownikami szkoły. Podkreślił, że nie stać gminę na stołówkę na takiej dużej powierzchni 

i wspólnie ustalono, że sala będzie zagospodarowana na mediatekę, aulę oraz powierzchnie 

magazynowe. Odnośnie braku funduszy na remont stołówki nie dostał takiej informacji,  

a szkoła zgodnie z wnioskiem otrzymała środki na remont. 

 

Radny Andrzej Grudziński przedstawił pytania i poruszył następujące sprawy: 

 kiedy zostanie uruchomione oświetlenie w Dychowie, 

 na jakim etapie jest przyłączenie obiektów gminy do gazu, 

 przedstawienie informacji dla mieszkańców o możliwości pozyskania środków na 

zbieranie deszczówki, 

 niekomfortowy odcinek drogi na wjeździe do Chromowa, 
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 na malej sali gimnastycznej są wykwity i zacieki potrzeba pilnego zabezpieczenia 

dachu przed opadami. 

 

Wójt poinformował, że: 

 zlecono zaprojektowanie przyłączy do gazu, 

 do 20.09. wykonawca ma czas do zainstalowania lamp na moście do Prądocinka i do 

końca września zostanie uruchomione nowe oświetlenie, 

 Gmina przejęła odcinek drogi do Chromowa i w budżecie na przyszły rok zostaną 

zaplanowane środki na wykonanie projektu remontu drogi. 

 

Sekretarz w sprawie programu dotyczącego deszczówki poinformowała, że jest on 

realizowany przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i beneficjenci mogą uzyskać 

do 6.000 zł dofinansowania na zakup zbiorników zbierających wodę deszczową. Program 

ruszył w kwietniu, ale nie ma wiedzy do kiedy trwa nabór, natomiast zwróci się do 

pracownika o umieszczenie informacji dla mieszkańców na portalu Facebook. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że Wójt łamie daną radnym obietnicę, ponieważ nie 

konsultował z radnymi zmiany przeznaczenia sali gimnastycznej. 

Wójt poinformował, że prosił o wytypowanie dwóch radnych do opracowania koncepcji 

zagospodarowania terenu szkoły i jak dobrze sobie przypomina radny Dudzic uczestniczył  

w spotkaniu. Podkreślił, że jest do dyspozycji na komisjach rady do dyskutowania wszelkich 

tematów.  

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że był na jednym spotkaniu, o którym dowiedział się na 30 

minut przed spotkaniem, natomiast nie uczestniczył w spotkaniach na których zostały podjęte 

decyzje, ponieważ nie był o nich informowany. Oznajmił, że radni nie muszą zapraszać Wójta 

na komisje tylko Wójt sam powinien chcieć w nich uczestniczyć.  

Radny Lucjan Tracz poinformował, że posiada protokół i przedstawił skład tego spotkania, 

informując, że w spotkaniu uczestniczył tylko jeden radny. Podkreślił że radni nadal nie mają 

projektu. Poinformował, że podczas wizyty Komisji Oświaty i spraw społecznych w szkole 

stwierdzono, że na budynku sali gimnastycznej zacieka dach, a na ścianach jest grzyb. 

Następnie poinformował, że na swoje zapytanie w sprawie remontu dróg w Bronkowie 

otrzymał odpowiedź dotyczącą innych dróg, niż te o które pytał, a następnie zwrócił się  

z prośbą o przedstawienie mieszkańcom na najbliższym zebraniu informacji na temat dróg  

w Bronkowie. 

Wójt wyjaśnił, że radni byli zaproszeni na pierwsze spotkanie w sprawie zagospodarowania 

terenu przy szkole w Bobrowicach. Dodał, że radni po każdej sesji otrzymują odpowiedzi na 

złożone wnioski i zaapelował, że jeżeli czegoś nie otrzymają to prosi o informację do urzędu.  

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że już ponad 20 lat temu planowano zagospodarowanie sali, 

jednak w 2014 r. kiedy powstała hala sportowa wypracowano jej kierunek funkcjonalności  

w kierunku kultury tj. aula z ewentualnym przeniesieniem biblioteki, ponieważ obecna ma za 

mały metraż. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że sala i szkoła są dobrem ogólnym i społecznym i według 

niego nie jest dobrym przykładem decydowanie za zamkniętymi drzwiami w grupach. 

Wójt oznajmił, że było to konsultowane przez szersze grono jak np. z przedstawicielami rady 

rodziców.  

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że nie widział nawet projektu i jak ma zagłosować  

w przyszłości w tej sprawie. 
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Radny Jagodziński zapytał do jakiej oczyszczalni ścieków będzie podłączona kanalizacja  

w Bronkowie oraz jak będzie wyglądała procedura przekazania środków dla Parafii na remont 

organów i chóru i czy Parafia otrzyma z gminy środki na wkład własny. 

Wójt wyjaśnił, że kanalizacja zostanie podłączona do oczyszczalni w Bronkowie, natomiast 

odnośnie Parafii poinformował, że będzie miała wsparcie ze strony urzędu, a coroczna dotacja 

zostanie dostosowana do wysokości wkładu własnego.  

 

Radny Jakub Leśko zwrócił się z wnioskiem o dokonanie napraw gwarancyjnych na placu 

przed remizą zgodnie z protokołem i zapytał czy w ramach 10% zabezpieczenia można 

wynająć inną firmę. 

 

Radny Marcin Jagodziński zwrócił się z prośbą o poinformowanie radnych o otrzymanych 

dofinansowaniach. 

 

Radna Janina Łukaszewicz zgłosiła, że po ulewach mała sala w świetlicy wiejskiej  

w Dychowie została podtopiona i wystąpiły zacieki. 

 

Radna Anna Hałupka zgłosiła, że mieszkańcy mają problem z prądem w świetlicy wiejskiej  

w Dychowie, ponieważ wyrzuca korki. 

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że Wójt na Facebooku informował, że ustawienie nowej 

lampy trwa 2 minuty i zapytał ile trwa zasypanie 10 dziur w drodze, o którą wnioskował. 

Zapytał również kiedy zostaną wyremontowane drogi, o których remont również wnioskował 

na sesji w dniu 28.03.2023 r. 

Wójt oznajmił, że jeśli pominięto jakiś wniosek to zostanie to zlecone. 

Radny Andrzej Grudziński zgłosił, że w Dychowie na głównym skrzyżowaniu jest wyrwa  

i zwrócił się z wnioskiem o interwencję. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał czy Wójt przeprowadził audyt w GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że jako Wójt nie może tego zrobić, bo nie ma do tego kompetencji, natomiast 

została zawarta umowa na przeprowadzenie audytu pomiędzy GOKiS, a osobą z dużym 

doświadczeniem. Audyt zostanie przeprowadzony do końca października, a radni zostaną 

poinformowani o jego wynikach.  

Radny Lucjan Tracz poinformował, że zwracał się do Skarbnik z zapytaniem o osobowość 

prawną GOKiS oraz czy bilans został złożony prawidłowo, gdzie Skarbnik poinformowała, że 

GOKiS jest stowarzyszeniem, organizacją pozarządową. 

Skarbnik zaprzeczyła i wyjaśniła, że GOKiS jest to odrębna osobowość prawna i za 

gospodarkę finansową instytucji kultury odpowiada dyrektor. Dodała, że ona ze swojej strony 

dopilnowała wszystkiego, a Regionalna Izba Obrachunkowa zatwierdziła sprawozdania.  

Radny Lucjan Tracz dalej informował o stwierdzonych przez niego nieprawidłowościach  

w GOKiS  w postaci niejasności w fakturach dotyczących badań lekarskich pracowników, 

szkoleń dla osób na umowę zlecenie, czy też brak faktur do umów zleceń. Poinformował 

również, że wnioskował o dokumentację dotyczącą remontu pomieszczenia w sali 

gimnastycznej, z której wynika, że są dwie umowy na remont w 2022 r. na kwotę 20.000 zł  

i 5.000 zł, a rachunek został wystawiony w lipcu 2023 r. Następnie zapytał czy Wójt 

podejmuje kroki w celu wyprostowania niejasności i oznajmił, że sprawę zgłosi do 

Najwyższej Izby Kontroli. 
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Wójt wyjaśnił, że sprawozdania są prawidłowe, tylko zostały złożone na błędnym formularzu. 

Natomiast jego podpis na dokumentach widnieje tylko jako potwierdzenie zgodności  

z oryginałem. Dodał, że szkoły to jednostki podległe, a instytucje kultury mają odrębną 

osobowość prawną Odnośnie kontroli podkreślił, że została wybrana osoba która jest 

profesjonalna, ale jeśli radni sobie życzą można zlecić kontrole po kontroli.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że Wójt otrzymał protokół Komisji Rewizyjnej z informacją 

o nieprawidłowościach oraz o naruszających przepisy umowach w GOKiS i teraz wynajmuje 

audytora, gdzie jego obowiązkiem jest zawiadomienie odpowiednich instytucji. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał jaki jest koszt audytu. 

Radny Marcin Jagodziński uznał, że to niepoważne żeby instytucja sama siebie kontrolowała 

i poinformował, że w muzeum, gdzie pracuje audyt przeprowadza Urząd Marszałkowski, 

który jest organizatorem. Oznajmił, że według niego jest to kpina z radnych, Komisji 

Rewizyjnej i mieszkańców.  

 

O godz. 12:23 radni Kamil Koronka, Jarosław Miś, Łukasz Kowalewski opuścili salę 

posiedzeń. 

 

Wójt poinformował, że nie zna kosztu audytu, ponieważ umowa została zawarta z GOKiS. 

Dodał, że osoba kontrolująca nie budzi żadnych wątpliwości.  

 

Radny Łukasz Dudzic zapytał dlaczego Wójt wiedząc o możliwości popełnienia przestępstwa 

nie zawiadomił NIK lub prokuratury.  

Wójt oznajmił, że radny sam osobiście dzwonił do NIK podczas kontroli Komisji Rewizyjnej. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że kontrole będą szły dwutorowo przez audytora oraz organy 

zewnętrzne. 

 

Radna Anna Hałupka zapytała czy Wójt twierdzi, że Komisja Rewizyjna wymyśliła sobie 

pobieranie pieniędzy z bankomatu. 

 

Radny Andrzej Grudziński zwrócił się z wnioskiem o wystąpienie do GOKiS o zakres 

zlecenia kontroli. 

 

O godz. 12:36 radny Jacek Gąszczak opuścił salę posiedzeń. 

 

Radny Marcin Jagodziński zapytał o koszt, uczestników oraz organizatora Festiwalu Pieśni 

Legionowej. 

Wójt poinformował, że uczestników było kilkudziesięciu, natomiast koszty nie są mu znane, 

jednak wie, że pozyskano środki z PGE oraz Lotto. Z kolei organizatorem konkursu do 1.09. 

była osoba pełniąca obowiązki. 

 

Radny Jakub Leśko zgłosił wyrwę na drodze w stronę domków nauczycielskich  

w Bobrowicach. 
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Radna Iwona Szajek zwróciła się z prośbą o informację w sprawie drogi do Chojnowa oraz 

zgłosiła, że nie wszyscy mieszkańcy mają dostęp do treści umieszczanych na Facebook 

GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że otrzymane dofinansowanie na drogę zostanie wykorzystane w przyszłym 

roku. 

Radny Lucjan Tracz zapytał kto był członkiem komisji konkursowej w sprawie wyboru 

dyrektora GOKiS. 

Sekretarz poinformowała, że byli to pracownicy urzędu tj. Ewelina Roszak, Agnieszka 

Hołownia oraz Sekretarz.                                       

 

Ad 15. 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Grudziński 

zamknął obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 12:43.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                        Andrzej Grudziński 


